
Protokoll fra konsultasjon med Sametinget - 
reguleringsmøtet 2024  
Møtedato: 
30. oktober 2024 
 
Til stede: 
Silje Hovdenak, Vegar Jakobsen Bæhr, Per Oskar Andersen (Sametinget), Trond Ottemo, 
Guro Gjelsvik og Øystein Hermansen og Elin Winsents (Fiskeridirektoratet). 
 
Dagsorden for konsultasjonsmøtet: 
 

1. Dagsorden 
2. Rognkjeks 
3. Blåkveite 
4. Uer 
5. Hyse 
6. Torsk  
7. Sei  
8. Evt. A: lodde, raudåte og reke 
9. Evt. B: Brosme, lange og sild 
10. Annet: kveite 

 
 

1. Dagsorden  
Enighet om dagsorden. Fdir orienterte om at kveite blir fulgt opp i en egen 
prosess, så det kan vi komme tilbake til på et seinere tidspunkt. Fdir skriver 
første utkast til protokoll. Sametinget har ikke skrevet et særskilt interessenotat 
for møtet, men har sendt Fdir Sametingets årlige sak om fiskeri 2024. Det er lagt 
til grunn at de relevante vedtakene i denne synliggjør Sametingets interesser i 
hvert enkelt forslag til reguleringer som det konsulteres om (og som vil utgjøre 
enkeltvise saksframlegg til årets reguleringsmøte). I saker der partene oppnår 
enighet om forslag til regulering/saksframlegg, skal følgende fremgå av teksten: 
«forslaget legges fram etter inngått enighet med Sametinget». Sametinget sender 
ikke eget innspill i saker der det er enighet. I saker det ikke er mulig å oppnå 
enighet, vil Sametinget sende innspill som blir vedlagt saken i sin helhet. 
 

2. Rognkjeks  
Sametinget ønsker en videreføring av årets prøveordning med sluttdato 10. 
september for fisket, og det kan Fdir være enig i. Enighet om saksframlegget. 
 

3. Blåkveite  
Sametinget og Fdir deler intensjonen om å redusere fisketakten (for å redusere 
konkurranseelementet i fisket), og at kystflåtens kvoteandel ligger fast. 
Sametinget viser til at landindustrien også har ønsket at fisket strekkes ut i tid.  
Enighet om saksframlegget.  
 

4. Uer  



 
Sametinget ønsker primært at fartøy med største lengde under 21 meter som 
fisker med konvensjonelle redskaper kan ha en bifangstprosent med uer på inntil 
40 % (per uke) i perioden fra og med 1. august til og med 31. desember, men kan 
sekundært støtte Fdir sitt forslag om 30 % ettersom det er gode argumenter for å 
begrense fisket. Dette skal framgå av saksframlegget, som det er enighet om. 
 

5. Hyse  
Saksframlegget er ikke ferdigstilt, og er i sin helhet ikke oversendt Sametinget. 
Fdir orienterte om endringer, særlig nye tiltak for å beskytte småhysen.  
  
Det er enighet om at åpen gruppe skal reguleres med fritt fiske etter hyse fra 
årets begynnelse, med garanterte kvoter i bunn. Sametinget vil komme med 
innspill til reguleringsmøtet. 
 
 

6. Torsk  
 
Fdir har ikke mandat til å forhandle om fordeling av torsk, og viste til at Stortinget har 
vedtatt at åpen gruppe sin andel av torskekvoten skal utgjøre 6,62 % av totalkvoten.  
Sametingets posisjon er at gruppekvoten til åpen gruppe ikke skal være lavere enn i 
år.  
 
Det er dermed ikke mulighet å komme til enighet om saksframlegget.  
 
Det ble likevel diskutert inneværende og neste års forslag til fiske på kystfiskekvoten. 
I inneværende år er det ny rekord med 951 deltakende fartøy hittil.    
 
Sametinget ønsker at Lødingen og gamle Tjeldsund kommune innlemmes i SFR-   
området (virkeområdet for kystfiskeordningen). Dette vil i henhold til foreløpige 
beregninger dreie seg om 13 fartøy. På bakgrunn av økt deltakelse de siste årene, 
samt foreslått utvidelse av virkeområdet, settes avsetning til kystfiskeordningen til 
4000 tonn torsk.  
 
Sametinget ønsker at den garanterte kvoten (fartøykvoten) i kystfiskeordningen 
fastsettes til 5 tonn torsk fra årets start. Fdir orienterte om at basert på forventet 
deltakelse og inneværende års fisketakt, vil vi foreslå fartøykvoter på 3 tonn. 
 
Sametinget har opplevd dialogen med Fdir om behovet for justering av 

tilleggskvantumet i kystfiskeordningen gjennom året som god, og ønsker gjerne å 
fortsette med dette. 

 
7. Sei  
 
Det er enighet om at fartøy i åpen gruppe skal gis et fritt fiske av sei innenfor 
gruppekvoten, med en garantert kvote på 5 tonn. 
Enighet om saksframlegget. 



 
8. Eventuelt A 

Lodde – ender sannsynligvis opp som en orienteringssak på reguleringsmøtet, 
basert på null-råd.  
Rødåte – Sametinget ønsker at det ikke tillates et kommersielt fiske etter rødåte 
innenfor fire nautiske mil fra grunnlinjene og at det ikke gis mulighet til å 
dispensere fra denne bestemmelsen. Sametinget vil komme med innspill til 
reguleringsmøtet 
Reke – Sametinget vil komme med innspill angående reke til reguleringsmøtet og 
ved behov kan det konsulteres etter reguleringsmøtet. Saksframlegget kan 
publiseres så snart det er klart.  

 
9. Eventuelt B 

Brosme, lange    
Sametinget vil sende innspill til reguleringsmøtet etter at saksdokumentet er 
klart. Sametinget vil konsultere med NFD etter reguleringsmøtet. 
NVG-Sild  
Sametinget mener at eventuelle dispensasjoner til fiske etter NVG-sild innenfor 
fjordlinjene med fartøy over 15 meter tildeles i samråd med Fjordfiskenemnda, 
og at berørte samiske interesser (f.eks. samiske fiskeriorganisasjoner eller lokale 
rettighetshavere) konsulteres i forkant. Fdir og Sametinget har kommet til en 
felles forståelse av at dette er noe som hører til høstingsforskriften og burde tas 
opp i sammenheng med eventuelle endringer i denne. Sametinget vil sende 
innspill til reguleringsmøtet etter at saksdokumentet er klart. Sametinget vil 
konsultere med NFD etter reguleringsmøtet. 
 

10. Kveite  
Ikke egen sak til reguleringsmøtet. Fdir viste til at regulering av kveite skal på 
skriftlig høring på et seinere tidspunkt. Her kan det komme forslag om endringer i 
redskapsbegrensninger og regler for turistfiske.  
Det kan gjennomføres konsultasjon om kveite i forkant av høringen. 
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